

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : **JAWAB LISAN**
DARIPADA : **PUAN HAJAH SITI ZAILAH BINTI MOHD**
YUSOFF [RANTAU PANJANG]
TARIKH : **13 MAC 2019 (RABU)**

SOALAN NO. 2

Puan Hajah Siti Zailah binti Mohd Yusoff [Rantau Panjang] minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan statistik bilangan pusat asuhan kanak-kanak di seluruh negara dan apakah langkah yang diambil bagi memastikan keselamatan anak-anak terjaga di bawah pengasuh yang terlatih.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Statistik bilangan TASKA berdaftar dengan JKM sehingga Januari 2019 adalah sebanyak **4,466** buah. Bagi memastikan keselamatan anak-anak terjaga di bawah pengasuh terlatih, pihak kementerian mengambil beberapa inisiatif seperti berikut:

1. Memantapkan lagi kualiti pemantauan ke atas TASKA oleh Pegawai Diberi Kuasa (PDBK) TASKA dengan menghantar 33 orang PDBK mengikuti Kursus Asuhan dan Didikan Awal Kanak-kanak PERMATA MOOC (KAP) secara online yang dilaksanakan oleh UPSI Holding Sdn Bhd dan 36 orang PDBK/Pegawai Institusi mengikuti KAP secara konvensional selama 28 hari yang dilaksanakan oleh Institut Sosial Malaysia.
2. Mengadakan kursus berkaitan kepada pengasuh TASKA di Rumah melalui kerjasama NGO seperti Persatuan Pengasuh Berdaftar Malaysia (PPBM).
3. Menyediakan status pendaftaran TASKA yang terkini di portal rasmi JKM bagi memudahkan semakan ibu bapa sebelum menghantar anak. Laman sesawangnya www.jkm.gov.my.
4. Menyediakan info grafik panduan pemilihan pengasuh di rumah yang dilancarkan pada November 2018 memberi kemudahan kepada ibu bapa semasa memilih pengasuh dan selepas menghantar anak. Info grafik ini telah pun saya hantar kepada semua Ahli-Ahli Yang Berhormat untuk disebar kepada persatuan penduduk dan juga rukun tetangga.
5. Kerap menghadiri program meningkatkan kesedaran ibu bapa dan masyarakat tentang kepentingan TASKA berdaftar. Ini adalah program Jom Daftar.

SOALAN NO. 2

6. Kementerian telah menjalankan program pemutihan TASKA di Putrajaya untuk mengenalpasti semua kawasan perumahan di Putrajaya bagi mengumpul maklum balas daripada pengusaha TASKA yang tidak berdaftar dan usaha ini masih berjalan. Hasil pemutihan didapati 49 buah taska institusi dikenal pasti tidak berdaftar dan telah diberi khidmat nasihat bagi membantu taska-taska ini berdaftar.
7. Pada tahun ini, RM 10 juta diperuntukkan dalam Bajet 2019 untuk geran penubuhan TASKA di Tempat Kerja sektor awam dan telah dibuka permohonan dari 24 Januari hingga 7 Februari 2019 kepada semua agensi Kerajaan yang tidak mempunyai TASKA. Sebanyak 101 permohonan diterima dan Kementerian juga telah mendapati terdapat 541 agensi Kerajaan termasuk agensi Kerajaan negeri tidak mempunyai TASKA di tempat kerja. Jadi itu usaha terkini yang telah dilakukan untuk meningkatkan lagi jumlah TASKA yang berdaftar bagi menjamin keselamatan kanak-kanak.